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Notitie inbreng 

wijkplatforms 

Van: Steven Blok & Sophie Piers Datum: 17 oktober 2023 

Aan: Gemeente Veldhoven  Status: Openbaar 

Cc:  

Onderwerp: Notitie inbreng wijkplatforms op participatie 

 

Op 26 september en 3 oktober 2023 hebben er twee bijeenkomsten plaatsgevonden voor leden 

van wijkplatforms. Tijdens die momenten is gesproken over de rol van wijkplatforms, vooral in 

relatie tot participatie.  

Uiteindelijk waren de volgende 

wijkplatforms/buurtverenigingen vertegenwoordigd:  

• Buurtpreventie/Wijkplatform Cobbeek  

• Wijkplatform Heikant/ De Kelen 

• Wijkplatform d’Ekker 

• Wijkplatform Zeelst 

• Stichting Ons Zonderwijk  

• Buurtpreventie / Wijkplatform io Meerveldhoven 

• Buurtvereniging |Huysackers / Wijkplatform 

Zilverackers 

In deze conceptnotitie staat de terugkoppeling van 

de gesprekken. De bijeenkomsten en deze 

terugkoppeling zijn onderdeel van een groter proces 

om te komen tot een Participatievisie Veldhoven.  

Het doel van de bijeenkomsten  

De bijeenkomsten hadden meerdere doelen. Het belangrijkste was om in gesprek te gaan over de 

vragen: wat gaat er al goed, wat zie je of zou je willen zien in de toekomst en wat heb je 

nodig?  

Aan de hand van een aantal deelvragen zijn deze grotere vragen besproken. Inzichten uit de eerste 

bijeenkomst op 26 september (met 3 deelnemers) zijn waar mogelijk ook getoetst bij de tweede 

bijeenkomst op 3 oktober (met 8 deelnemers).  

Onderwerp 1 – samenwerking & sociale cohesie  

Tijdens de bijeenkomsten kwam naar voren dat wijkplatforms voor zichzelf een heldere rol zien om 

de sociale cohesie in de wijk aan te wakkeren en om de samenwerking en betrokkenheid binnen de 

buurt te versterken. Tegelijkertijd is de sociale cohesie ook nodig voor een wijkplatform om goed te 

kunnen functioneren en initiatieven mogelijk te maken. Verschillende voorbeelden komen voorbij: 
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van evenementen tot concrete objecten in de fysieke ruimte. Uiteindelijk is het doel dat de hele 

wijk of buurt er mooier of beter van wordt.  

 

Onderwerp 2 – informatievoorziening & participatie stimuleren 

Een andere functie die de wijkplatforms vervullen — volgens de deelnemers — is het actief en tijdig 

informeren van bewoners in de wijk. Ze dienen daarmee als een soort communicatieschakel tussen 

de gemeente Veldhoven en de gemeenschap. Wijkplatforms kunnen actief informatie verstrekken 

over gemeentelijke plannen, evenementen, beleidswijzigingen en andere relevante zaken. Het gaat 

om het ‘brengen én ophalen van informatie.’ Het werkt ook de andere kant op, via het wijkplatform 

kunnen inwoners ook ‘een vinger aan de pols houden’ ten aanzien van wat de gemeente doet. Deze 

dubbele functie wekt de indruk dat de wijkplatforms ook een verlengde zijn van de ‘democratische 

controle door inwoners’ op hetgeen dat binnen het gemeentehuis wordt besloten en wordt 

uitgewerkt in beleid. 

Ook wordt de stap om op een laagdrempelige manier (en relatief laag op de ‘participatieladder) te 

participeren met de overheid kleiner als het aan de wijkplatforms ligt. Wijkplatforms hopen vooral 

ook mensen te bereiken die normaal gezien minder snel laten weten wat ze ergens van vinden, 

door dichterbij die buurtbewoners te staan. Ook geven wijkplatforms aan dat er echt iets met de 

inbreng van buurtbewoners moet gebeuren.  

Onderwerp 3 – concrete resultaten, groot of klein 

De platforms dragen bij aan het probleemoplossend vermogen op lokaal niveau. Dit is soms heel 

praktisch (denk aan: bankjes of prullenbakken) maar soms richten de platforms zich meer op het 

beïnvloeden van lokaal beleid, door een advies te geven of een zienswijze te delen met de 

gemeente. 

Wanneer het lukt om concrete resultaten te behalen, of het nou kleine, fysieke objecten zijn, of 

grotere events, dan zijn de wijkplatforms daar trots op. Men geeft ook aan dat het platform 

OnsVeldhoven helpt in het delen van dit soort resultaten. Het delen van resultaten zorgt weer voor 

extra betrokkenheid.  

Onderwerp 4 – veranderende context & nieuwe aanwas 

Wijkplatforms lijken in te zien dat de tijd verandert en dat de wijkplatforms op sommige vlakken 

mee moeten veranderen. Er werd gediscussieerd over hoe ‘modern’ of van deze tijd de thema’s zijn 

waar de platforms zich voornamelijk mee bezighouden. Men moest toegeven dat dit tegenvalt. In 

het specifieke geval van Veldhoven, is er een steeds groter gedeelte van de inwoners dat niet 

Nederlands spreekt (expats), maar dat wel deel uitmaakt van de wijken en buurten. Om ook hen te 

bereiken is het wellicht nodig om ook te communiceren in meer talen dan Nederlands.  

Wijkplatforms merken ook dat er minder sociale voedingsbodem is, mensen staan minder te 

springen voor collectieve activiteiten. Daardoor is nieuwe aanwas voor de platforms een probleem. 

Wanneer men denkt aan oplossingen hiervoor, werd bijvoorbeeld het opstellen van een wijkprofiel 

genoemd. In een dergelijk wijkprofiel schets je een beeld van eigenschappen en behoeften van de 

mensen die in de buurt wonen. Wanneer je dit goed in beeld hebt, dan kun je daar als platform 

beter op inspelen. Daarnaast gaven de deelnemers aan dat het van belang is om slim gebruik te 

maken van bepaald momentum, bijvoorbeeld bij de oplevering van een nieuwbouwcomplex in een 

wijk.  

De platforms merken op dat er op straatniveau wel het één en ander gebeurt, soms meer dan op 

wijkniveau. 
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Onderwerp 6 – een locatie  

In de bijeenkomst is ter sprake gekomen dat er behoefte is aan een locatie, een vaste 

ontmoetingsplek. Hiervoor werden de volgende redenen genoemd: (1) om gewoon elkaar tegen te 

kunnen komen, (2) om redelijk ‘veilig’ en ‘verliesloos’ (mensen komen er misschien niet massaal 

op af) activiteiten te kunnen plannen, en (3) om — in combinatie met iets anders: bouwplannen of 

een herinrichting — wat leven in de brouwerij te creëren. Want dan komen mensen elkaar weer 

tegen. 

In de tweede bijeenkomst is dit beeld getoetst. Daar leek die specifieke behoefte minder sterk.  

Onderwerp 7 – een vrijwillig en ondemocratisch orgaan 

De wijkplatforms worden gerund op vrijwillige basis en de mensen die dat doen zijn dus ook niet 

democratisch gekozen. Hier is men erg bewust van. Het komt bijvoorbeeld naar voren wanneer er 

aan de platforms in de tweede bijeenkomst wordt gevraagd wat ze zouden vinden van een 

aanvullend, vrij te besteden, wijkbudget. Ze voorzien dat het moeilijk zou zijn om keuzes te maken 

over de besteding van het budget. Men geeft aan dat de gemeente gewend is om die keuzes te 

maken en dat het daar zou moeten blijven. Het wijkplatform wil wel helpen bij het begeleiden van 

de aanvraag voor budget richting de gemeente. Ze nemen dus graag een ondersteunende, 

faciliterende rol op zich maar blijven liever weg van directe besluiten over toekenning van 

budgetten.  

 


